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Informace pro občany

Slovo starosty
Milí sousedé,
od vydání minulého čísla zpravodaje se v  naší obci 
událo mnoho nového. Proběhly tradiční akce – Janovský 
jarmark, loučení s  prázdninami, svatováclavská stezka 
odvahy, Janovských 11 a 19 km. Doufám, že se účastníkům 
líbily a  organizátorům děkuji za přípravu nejen těchto 
akcí, ale i spousty jiných, menších nebo příležitostných.

Letošní stavební sezóna už se taky blíží ke konci. 
Všechny naplánované akce se podařilo zrealizovat. Byla 
dokončena demolice bývalého kina, povedlo se zreali-
zovat výstavbu nové venkovní učebny v areálu základní 
školy, na starém hřišti jsme rozšířili workoutové hřiště 
a na Berkovce došlo k drobným terénním úpravám. Po-
vedlo se vyznačit nová parkovací místa na otočce autobu-
su, určená pro krátkodobé stání zákazníků samoobsluhy 

a restaurace Na rozcestí – snad se tím podařilo v tomto 
místě vyřešit dopravní problémy. Probíhá rekonstrukce 

„Skrblíka“, kde po dokončení v příštím roce vznikne 5 no-
vých obecních bytů. Podařilo se zrealizovat radarové mě-
řiče v Loučné. Od jejich zapojení došlo k velkému zklid-
nění dopravy a řidiči se na rovince u kostelíku chovají 
mnohem ohleduplněji.

Do konce roku se většina dění v obci ponese již ve svá-
tečním duchu, čekají nás tradiční adventní koncerty v kos-
telíku v Loučné i – dnes již také tradiční – rozsvěcení Vá-
nočního stromku u radnice. 

Blíží se čas adventu a Vánoc, čas pohody a klidu a se-
tkávání se s blízkými. My sami si z tohoto období ve snaze 
připravit vše perfektně často děláme spíš čas úklidu, ná-
kupů a jiného stresu. Přeji nám všem, abychom vánoční 
svátky prožili v klidu a rodinné pohodě a do nového roku 
2025 vstoupili pravou nohou.

Daniel David

Zpravodaj janovské radnice, povoleno MK ČR E 17716, vydává Obec Janov nad Nisou, listopad 2024, náklad 200 ks, výtisk zdarma, členové redakční rady 
a redaktoři: Renata Mádlová, Mgr. Jana Tomešová, Michal Surkov. Kontakt: podatelna@janov-n-n.cz. Tiskne Tiskárna Macek, www.tiskem.cz

Je tady podzim a  my se opět setkáváme u  krátkých 
informací ze Zastupitelstva. Většina usnesení se týkala 
pozemků.

Informace ze Zastupitelstva

 •  Po revokaci usnesení č. 54/2024 bylo schváleno nové 
usnesení č.67/2024, ve kterém zastupitelé schválili 
Zprávu o uplatňování Územního plánu Janov nad Nisou 
v uplynulém období 10/20218 – 02/2024 včetně pokynů 
pro zpracování návrhu Změny č. 1 Územního plánu. 
V souvislosti s touto změnou byly zároveň schváleny 
„Zásady úhrady nákladů na pořízení změn Územního 
plánu Janov nad Nisou“. 

 •  Dalším důležitým bodem zářijového jednání bylo schvá-
lení rozpočtového opatření č. 3/2024. Veřejnoprávní 
smlouvy č.5/OS/CSS a č.6/OS/CSS mezi Centrem soci-
álních služeb Jablonec nad Nisou a obcí Janov nad Nisou 
o příspěvku na poskytování sociální služby odlehčovací 
a pečovatelské byly schváleny usneseními č. 70/2024 
a 71/24. Zároveň byl starosta obce Mgr. Daniel David 
pověřen jejich podpisem. 

 •  Na říjnovém jednání se kromě pozemků řešil stav lipové 
aleje. Před zastupitelstvem se konala schůzka s arboris-
tou Ing. Miloslavem Wachem v Hraničné na pozemku 
ppč. 217/16. Stav této aleje se řešil již delší dobu, proto 
byla schůzka na místě svolána. Proběhl odborný popis 
stavu aleje a pan Wach odpovídal na dotazy přítomných. 
Závěr byl, že existují 2 varianty. Varianta 1, která počítá 
se zachováním stávajících stromů s velkým prořezem 
korun a další následnou péčí a úpravou korun stromů. 
Nebo varianta 2 –pokácení stávajících stromů a následná 

výsadba nové aleje. Byla zde vysvětlena úskalí obou vari-
ant, jejich přednosti i zápory. Nakonec byla dohodnuta 
varianta 2, kácení bude doloženo odborným posudkem 
na stav aleje. AOPK bude požádána o podrobný posu-
dek na revitalizaci lipové aleje. Následně bude podána 
žádost o povolení kácení dřevin rostoucích mimo les na 
jednotlivé stromy.

 •  Je tady listopad a další jednání zastupitelstva. Zde byly 
předloženy zprávy o činnosti jednotlivých výborů 
a komisí, které pracují na Janově. Předsedové seznámili 
zastupitele s tím, na čem komise pracovaly a také co plá-
nují do budoucna. 

 •  Dále bylo schváleno nové znění Zásad prodeje pozemků 
ve vlastnictví obce Janov nad Nisou. Stávalo se totiž, že 
zájemce, který požádal o prodej pozemku, ho odmítl za 
cenu dle znaleckého pozemku koupit a obec pak musela 
hradit sama znalecký posudek. Proto byl do „Zásad pro-
deje pozemků ve vlastnictví obce“ zařazen tento odsta-
vec: „V případě, že žadatel odmítne odkup pozemku za 
cenu dle znaleckého posudku, je žadatel povinen uhradit 
částku za vypracování znaleckého posudku.“. 

 •  Jelikož se nám blíží konec roku, jmenoval starosta inven-
tarizační komise a stanovil časový harmonogram inven-
tur. Na konci zasedání byla starostovi obce schválena 
odměna za práci nad rámec jeho pracovních povinností.

 •  Další jednání Zastupitelstva se bude konat 11. 12. 2024. 
Srdečně Vás na něj zvu.

 •  A jelikož se nám blíží konec roku, dovolte mi Vám všem 
popřát hodně zdraví, štěstí, lásky a pohody s Vašimi nej-
bližšími  ve chvílích vánočních i v novém roce 2025.

Renata Mádlová
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Zprávy z výborů a komisí
Jak jsem již zmínila v informacích ze Zastupitelstva, přeložili předsedové komisí a výborů na listopadovém 
jednání zprávy o své činnosti v roce 2024. Přináším Vám jen ve zkratce informace o jejich činnosti.

Nejprve zde máme výbory. Finanční výbor se se v roce 
2024 sešel celkem čtyřikrát. Na schůzích se probíral návrh 
rozpočtu, dále se kontroloval průběh staveb a řešilo se jejich 
financování. FV ještě čeká zasedání v prosinci, zde bude 
hlavním bodem příprava rozpočtu na rok 2025 a návrh 
investic.

Kontrolní výbor se podle slov své předsedkyně schá-
zel pravidelně ve dvouměsíčních intervalech a projednával 
aktuální plnění usnesení Zastupitelstva. Dále byla kont-
rolována výběrová řízení na investiční akce od zadání po 
vysoutěženou firmu. Výbor posuzoval výši nabídkových 
cen ve vztahu k předmětu veřejné zakázky a neshledal 
žádné pochybení.

Práci Komise péče o krajinu představil její předseda 
Mgr. Adam Kulich v samostatném příspěvku.

Komise rozvoje a výstavby je nejčastěji se scházející 
komisí. Každý měsíc připravuje materiály pro jednání 
Zastupitelstva v oblasti prodeje a pronájmů pozemků. 
Projednává žádosti o vyjádření k územním a stavebním 

řízením a zpracovává s tím související agendu. Několikrát 
za rok vyjíždějí členové do terénu na obhlídku obce či na 
místní šetření.

Hlavní náplní Sboru pro občanské záležitosti je podě-
kování a gratulace občanům, kteří dosáhli významného 
životního jubilea. Jak starším sedmdesáti let, tak těm právě 
dospělým – osmnáctiletým. Na rok 2024 bylo naplánováno 
71 návštěv seniorů a blahopřání obdrželo 14 oslavenců. 
Dvakrát v roce proběhlo vítání občánků. Celkem bylo při-
vítáno 13 dětí. 

Komise pro kulturu a sport jednala v tomto roce 
hlavně o poskytnutí grantů na podporu činnosti a pro-
jektů. Celkově bylo přiděleno 88 000,-- Kč na podporu 
činnosti a 90 000,-- Kč na podporu projektů. Dále se zabý-
vala návrhem a realizací rozšíření venkovní tělocvičny na 
starém hřišti o další prvky. Pro milovníky divadla, zajistila 
dvě abonentky na představení do Městského divadla Jablo-
nec nad Nisou.

RM

Informace pro občany

POSTŘEHY OBECNÍ POLICIE
V měsíci červnu v naší obci proběhl již tradiční Janovský jarmark, kde jste se sešli v hojném počtu,  a jak jsme 
se dozvěděli od našich pořádajících hasičů, vše se vypilo a snědlo. Z naší strany jsme nemuseli řešit žádné 
výtržnosti ani narušení veřejného pořádku.

Začátkem léta jsme v naší obci asi-
stovali při řízení provozu, kdy u ZŠ 
Janov nad Nisou zůstal odstavený 
autobus MHD, který měl poruchu 
v tak nešťastném místě, že se kolem 
něj nedalo projíždět. Zablokoval na 
několik hodin hlavní tah z Jablonce 
nad Nisou do Bedřichova a za asi-
stence SDH Janov nad Nisou jsme 
kyvadlově řídili provoz přes malou 
Hraničnou.

V době prázdnin jsme opětovně 
zaznamenali velký počet turistů, což 
sebou přineslo i větší počet parkují-
cích vozidel a tím i nárůst řešených 
přestupků. Se začátkem růstu hub se 
v lesích okolí Janova nad Nisou obje-
vilo velké množství neukázněných 
řidičů, kteří byli zaslepeni touhou 
po plném košíku a nechávali nám 
vozidla odstavena v místech, kde je 
to zakázáno. Za toto jednání byli po 
zásluze odměněni.

Jednoho brzkého rána při cestě 
do služby jsme si všimli, že dům nad 
školou je posprejován graffiti. Ve věci 

jsme provedli místní šetření a to bylo 
předáno k dalšímu využití Policii ČR, 
která se celou událostí zabývá.

Koncem prázdnin se u Královky 
konal sraz majitelů a příznivců vozi-
del Porsche, kde jsme byli překvapeni 
velkou účastí vystavovatelů i diváků. 
Při této akci jsme řešili několik drob-
ných přestupků.

Žhavým tématem je stále naklá-
dání s odpadem, kdy někteří jedinci 
odkládají u kontejnerů odpad, který 
sem rozhodně nepatří. V několika 
případech jsme toto závadové jednání 
odměnili tučnou pokutou.

V porovnání s předešlými lety 
nám ubyl odchyt toulavých psů a tím 
bychom Vám chtěli poděkovat, že si 
své mazlíčky lépe hlídáte.

V říjnu se na Královce konal Hallo-
ween při kterém bylo nejen hodně lidí, 
ale i spousta strašidel. Tato akce se 
obešla z naší strany bez problémů.

Poslední říjnovou sobotu se u nás 
běžel tradiční závod Janovských 11 
a 19 km. Jako každý rok se sešel velký 

počet zúčastněných a my jsme při této 
akci usměrňovali provoz a uzavírali 
komunikace v obci. Byli jsme celkem 
překvapeni, jak mnozí řidiči nere-
spektují umístěné dopravní značení 
a po upozornění na jejich konání se 
nám dostalo často odpovědi „já vezu 
závodníka“ nebo „já jdu přeci závo-
dit“.

Pomalu nám nastává adventní čas 
a my se s Vámi touto cestou loučíme. 
Přejeme Vám krásné a pohodové 
Vánoce a do nového roku 2025 všechno 
nejlepší, a hlavně hodně zdraví.

S pozdravem vaši strážníci
Honza a Aleš



Zpravodaj janovské radnice / 4

Činnost SDH Janov nad Nisou 
Krásný dobrý den, milí spoluobčané. Je neskutečné, jak ten čas letí. Začal nám listopad a neúprosně se blíží 
zima. V  mé předchozí zprávě jsem Vás zval na Janovský jarmark. A  přál jsem Vám krásné prožití letních 
prázdnin. Léto je za námi a my rekapitulujeme uplynulý rok 2024.

V první řadě zde musím zmínit 
právě Janovský jarmark. Z mého 
pohledu se velice zdařil. Pořadatelé 
se  pro Vás snažili připravit pestrý 
program a to v podobě stánků s řeme-
slnou tvorbou, ale i hudebním progra-
mem. Vzhledem k tomu, že nám přálo 
počasí, tak se z mého pohledu jednalo 
jednoznačně o velkou účast, za co 
Vám patří velké díky. A co na závěr 
hodnocení říci? Že se budeme opět 
snažit na příští jarmark připravit ještě 
lepší a zábavnější program. Už nyní se 
na Vás těšíme.

Rok 2024 co se výjezdů týče nebyl 
v žádném případě skromný. K dneš-
nímu dni jsme vyjeli k 22 mimořád-
ným událostem. Nejednalo se o žádné 
malé věci. Vyjížděli jsme k několika 
požárům, dále k několika technickým 
událostem a mimo jiné k několika 

záchranám osob a zvířat. Naštěstí 
se vše obešlo bez ztrát na životech. 
V měsíci září se přes naši republiku 
přehnala ničivá bouře, která sebou 
přinesla vydatné srážky a silný vítr. 
Začalo to v pátek odpoledne a skon-
čilo to pondělním odpolednem. Byl 
to velmi náročný víkend,  během kte-
rého jsme řešili dvě desítky dílčích 
událostí. Nebyly to však jen popadané 
stromy, ale také preventivní opatření 
(plnění pytlů s pískem), kterými jsme 
chránili některé nemovitosti v katas-
tru naší obce, a také odkláněli tekoucí 
vodu z komunikací. Když se situace 
v obci zklidnila, byla naše jednotka 
povolána na pomoc při likvidaci 
následků povodní ve Višňové v Libe-
reckém kraji. Musím se však zmínit 
o jedné události, která ve své podstatě 
není přímo spojena s výjezdem naší 

jednotky, ale jíž se naši dva členové se 
stali svědky, kdy na ulici došlo k neče-
kané  zástavě srdce našeho občana. 
Díky včasné předlékařské pomoci 
byla záchrana této osoby úspěšná. 
Touto cestou bych velmi rád poděko-
val zmíněným  členům jednotky.

Nebyly to však jenom požáry 
a mimořádné události, kde jsme se 
mohli potkávat, byly to i různé kul-
turní a sportovní akce, kterých jsme 
již nedílnou součástí. Jedna z nich je 
například Stezka odvahy, která se těší 
velké oblibě a to nejenom místních, 
ale i přespolních. Stezku pořádá  parta 
lidí  kolem Adama Kulicha a musí mít 
opravdu velkou radost, protože stezky 
se zúčastnilo v letošním roce přes 150 
dětí. Dále jsme asistovali při pořádání 
ČT Autor cup,  Halloweenu na Krá-
lovce,  závodů Běhej lesy a Spartan 
race nebo také při pořádání Janov-
ských 11 a 19 km.

Má zpráva se pomalu chýlí ke 
svému konci. Tak mi prosím dovolte,  
abych Vám z celého srdce popřál 
krásné Vánoční svátky. Asi není 
úplným tajemstvím, že naše jednotka 
čeká předvánoční dárek v podobě 
zbrusu nového vozu, který nahradí 
stávající již nevyhovující vozidlo Fiat 
Ducato, ale o tom zase až příště. Přeji 
Vám tedy krásné a klidné prožití 
vánočních svátků s Vašimi nejbližšími 
a do nového roku hodně štěstí  a úspě-
chů. To nepřeji jenom Vám, ale i Vašim 
rodinným příslušníkům a blízkým.

S pozdravem Radek a Jitka Nagyovi

SDH Janov nad Nisou
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Děti zazářily na závodech a chystají se na nové výzvy
Anna Salanská i v tomto roce pokračuje ve vedení různorodých aktivit pro děti ve věkových kategoriích – od 
nejmenších dětí ve věku 1–3 roky, přes předškoláky až po školáky.

Kroužky jsou vedeny pod zášti-
tou a s podporou Školního sportov-
ního klubu (ŠSK) ZŠ Janov nad Nisou. 
Díky tomu se děti z gymnastického 
kroužku mohou těšit na další spor-
tovní dresy. Tyto dresy jsou pro děti 
nejen praktickým vybavením, ale 
také velkou motivací pro další spor-
tovní výkony.

V listopadu se kroužek gymnas-
tiky zúčastnil závodů v Hrádku nad 
Nisou, kde děti dosáhly skvělých 
výsledků. Povedlo se jim vybojovat 
dvě zlaté medaile, jednu stříbrnou 
a jednu bronzovou! Tyto úspěchy jsou 

pro děti nejen skvělou odměnou, ale 
i velkou motivací pro další tréninky 
a závody.

Další závody,  na které se chystají 
s gymnastikou, jsou 30. listopadu.

Na 6. prosince chystá Anna s dětmi 
již tradiční vystoupení v Domově pro 
seniory U Přehrady v Jablonci nad 
Nisou. Děti mají příležitost ukázat své 
dovednosti seniorům a zároveň se učí 
hodnotám, jako je empatie a sociální 
odpovědnost.

Dalšími aktivitami jsou kurzy pla-
vání v resortu UKO Bedřichov, krou-
žek jízdy na kolech na Berkově louce, 

v zimních měsících výuka základů 
běžeckého lyžování a v létě příměst-
ské tábory.

Pro více informací navštivte  
www.annasalanska.cz.

Sport v Janově

Také v letošním roce přišla nabídka SKI Bižu s.r.o. na zvýhodněné skipasy pro děti s trvalým bydlištěm 
v katastru obce Janov nad Nisou. Skipas musí být opatřen aktuální fotografií – fotografování žadatelů dle 
seznamu bude provedeno na pokladně areálu Severák Hrabětice po zahájení zimní sezóny.

Kategorie Narození Nabídková cena
Děti 0 – 6 let narozen do 01.11.2018 1 800,-- Kč
Děti 7 – 15 let narozen do 01.11.2009 2 800,-- Kč
Studenti 16 – 18 let narozen do 01.11.2006 3 500,-- Kč

Také v letošním roce můžete počítat s příspěvkem z obecní pokladny. Jeho výše bude upřesněna na prosinco-
vém jednání Zastupitelstva. Poté bude vyplácena přímo na pokladně obce po předložení dokladu o nákupu 
permanentky.

Nabídka skipasů na zimní sezónu 2024/2025
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Janovská o.p.s.
Dobrý den Janováci, ráda bych Vás informovala o činnosti Janovské o.p.s.

V sobotu 9. 11. se u nás konal ples, který perfektně při-
pravili naši volejbalisté z TJ SOKOL.  K tanci a poslechu 
hrála kapela HIT a během celého večera probíhaly i sou-
těže o zajímavé ceny. Moc děkujeme za skvělou organizaci 
a pečlivou přípravu. Nejen k této akci jsme nechali ušít 
krásné závěsy na všechny okna od zakázkového krejčov-
ství HANAR z Loučné n. N. Tyto závěsy slouží nejen k este-
tickému zkrášlení sálu, ale i k lepší akustice. 

O prázdninách se u nás na ubytovně vystřídala spousta 
sportovních a tanečních soustředění. Využívala nejen 
vnitřní halu, ale i nové multifunkční venkovní hřiště. Tato 
sportoviště využívají samozřejmě i místní sportovci, rozpis 
pravidelných tréninků naleznete na tabuli před vcho-
dem.  Jedná se o florbal, nohejbal, basketbal, kruhový tré-

nink, volejbal, box, jumping a další. Pokud se budete chtít 
přidat, stačí mě kontaktovat na 739 057 898, nebo na mailu 
janovskaops@seznam.cz.

A teď oprava, ze které máme největší radost. Nechali 
jsme upravit povrch na parkovišti Hrabětice Kaplička. 
Zabránili jsme tak blátivému povrchu, který vznikal po 
tání sněhu nebo dešti. V těchto situacích jsme byli nuceni 
zavírat parkoviště úplně. Po této úpravě by se tyto nepří-
znivé podmínky už neměly objevovat a naše parkoviště 
vám je tedy k dispozici celoročně.  

Opět platí nabídka mě v případě jakýchkoli dotazů, 
výtek nebo připomínek kontaktovat.

Za Janovskou o.p.s.  - Lucie Petzová

Janovská o.p.s. / Sport v Janově

Hrabětice Kaplička – upravený povrch

Kruháče Sokol Janov
Zdar! Kruháče Sokol Janov jsme již na těchto stránkách představili, takže již víte, že jsme parta sympaťáků, 
která má ráda vyplavování endorfinů.

Scházíme se poměrně pravidelně, nováčci i staří pardá-
lové, pod stále stejným vedením celoživotních multispor-
tovců Vendy a Jiřího. Jelikož je pro mnohé z nás trénink KSJ 
skvělým doplňkem celkové fyzické přípravy, dovolte nám 
představit některé členy:

– bajker Vaník získal medaili na mistrovství ČR v enduru
–  trenér Jiřík absolvoval Engadin ski marathon a pak si 

střihnul 1000 km na kole za týden
–  trenérka Vendy se asi učí rychlochůzi – turistický dál-

kový pochod 30km po Lužických horách zvládla ještě 
před obědem

–  Kalič najel víc než 3000 km na kole, Fíša se pak úplně 
zbláznil a pokořil 11000 km za rok

–  Vernerovi slezli Kazbek – pětitisícovku v Gruzii

Další členy a sportovní úspěchy před-
stavíme příště. Do té doby nás naleznete 
v pondělí a ve středu tužící svá těla v Soko-
lovně, kde vás případně rádi poznáme 
a zasvětíme do hesla Sokolů „Lví silou, 
vzletem sokolím!“.
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Zprávičky z naší školičky
Milí čtenáři, z naší školky Studánka v Janově nad Nisou se po delší době opět ozýváme. Je tu začátek nového 
školního roku a  děti se začínají vracet s  úsměvem do školky, kde poznávají nové, i  když někdy uplakané 
kamarády. Náš roční plán se jmenuje Cesta za poznáním a  my bychom chtěli společně poznat co nejvíce 
nového, zajímavého, poučného a také zábavného.

Září bylo pro nás pro všechny 
velkým poznáním i překvapením. 
Nové děti se musely seznámit s celou 
školkou, režimem ve školce a také 
s novými kamarády, učitelkami 
a ostatním personálem. Musíme kon-
statovat, že většina dětí vše zvládla 
v poměrně krátké době. Protože to 
jsou děti šikovné, mohli jsme již v září 
pro ně připravit první akci u Rybi-
ček, a tou byl Houbičkový den. Děti 
si vytvořily krásné houbové koruny, 
zasoutěžily si a také si nazdobily malé 
houbičky z lineckého těsta dozdo-
bené červíčkem z marcipánu, které si 
mohly odnést domů.

Pro rodiče a děti jsme na říjen při-
pravili Drakiádu. Počasí nám přálo, 
a tak se na stopovanou, která byla 
ukončena pouštěním draků, sešlo 
poměrně dost lidí. Na letišti v Janově 
čekalo rodiče malé občerstvení, slu-
níčko a moře úsměvů jejich dětí. Velmi 
děkujeme rodičům, kteří si dali tu 
práci a společně s dětmi vyrobili vlast-
ního draka a také připravili spoustu 
dobrůtek na ochutnání. Malou slad-
kou odměnu dostaly všechny děti, 
které se drakiády zúčastnily.

Celá školka se zapojila do projektu 
barevných dnů. Chceme poděko-
vat všem rodičům za spolupráci při 

této školkové aktivitě. Vyhlásili jsme 
tyto dny podle barev podzimu, tj. od 
zelené po červenou a téměř všichni 
jsme měli oblečení správně barevně 
laděné. Děti si odnesly domů malé 
vlastnoručně vyrobené drobnůstky 
v barvě daného dne. A konečně podě-
kování patří i všem kuchařkám, které 
připravily jídlo také barevně sladěné 
s těmito dny.

Další akcí, která následovala, byl 
Halloween ve školce. Děti přišly ve 
strašidelném přestrojení, proto také 
chceme opět poděkovat všem rodi-
čům za spolupráci, protože přichystali 
dětem krásné masky. Strašidelný rej 

Mateřská škola

Zelený den

HalloweenHoubičkový den

Červený den
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Mateřská škola / Informace pro občany
tedy mohl začít – tančilo se, ochutnával 
se lektvar ze žabích vajíček a netopý-
řích bobků a děti také dostaly, a samy 
si dozdobily, trošku strašidelného 
malého ducha. Připily si na oslavu 
tohoto strašidelného svátku, trošku se 
bály, trošku dováděly a hlavně si užily 
den plný her a ještě si domů donesly 
strašidelné lampičky.

A co nás ještě čeká? Jak je již tra-
dicí, děti ze třídy Žabiček si zazpí-

vají koledy 1. adventní neděli v kos-
tele v Loučné a také předvedou své 
pěvecké nadání v Jablonci nad Nisou 
při zpěvu koled před jabloneckou 
radnicí. V adventním čase připravu-
jeme malou vánoční dílničku a potom 
už jen velké čekání na Mikuláše při 
Andělsko-čertovském dni ve školce. 
Největší předvánoční akcí, kterou při-
pravuje celý kolektiv mateřské školy, 
bude představení v janovském kostele. 

Bude plné překvapení, vánočního 
očekávání a školka tímto zve všechny 
Janováky, aby přišli podpořit škol-
káčky v jejich nadšení. Před vánoč-
ními prázdninami bude ještě pro děti 
připravena malá vánoční nadílka, 
protože Ježíšek chodí i do školky.

Děkujeme všem rodičům za spo-
lupráci, za Vaši důvěru a těšíme se na 
úsměvy od vašich dětí. 

Kolektiv MŠ Studánka

Houbičkový den Drakiáda

Pozvánka na rozsvícení vánočního stromu v Janově
Přijďte i  letos zahájit advent v  Janově společně. 
Zveme Vás na rozsvícení vánočního stromu, které 
proběhne v sobotu 30.11. 

Nejprve začneme v 16:30 malým hudebním vystoupe-
ním místních dětí s kytarami v kostele sv. Jana Křtitele 
a poté se přesuneme na náměstí, kde v 17:30 dojde k rozsví-
cení stromku na radnici. 

Budeme se těšit na společné předvánoční setkání.
Adam Kulich

Komise pro péči o krajinu
Komise pro péči o  krajinu řeší vzhled veřejného 
prostranství v Janově.

V letošním roce jsme se podíleli na drobných úpravách 
na Berkově louce. Zde bychom rádi v souladu s koncepcí 
tohoto prostoru pokračovali i v příštím roce. Také bychom 
se rádi věnovali i dalším místům, která by si zasloužila 
více pozornosti a péče. I proto bychom rádi znali Váš názor, 
případně získali nové náměty. 

K tomuto účelu byla založena emailová adresa 
kpk_janov-n-n@email.cz. Proto neváhejte a pokud máte 
pocit, že ve Vašem okolí je cokoliv, co by mohla naše komise 
řešit, kontaktujte nás. Předem děkuji. 

Adam Kulich
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Informace ze školy
Vážení spoluobčané, 
školní rok 2024 - 2025 začal v pondělí 2. září. Pro naše prvňáčky začala nová životní etapa, začali plnit školní 
povinnosti a učí se školním pravidlům. Škola a rodina společně formují budoucí generaci. Rodina je prvním 
a  základním prostředím, kde si děti osvojují hodnoty a  normy společnosti, učí se základním sociálním 
dovednostem a  formuje se jejich osobnost. Škola pak přebírá štafetu výchovy, vzdělávání a  rozšiřování 
obzorů. Ve škole děti rozvíjejí schopnost spolupráce, řešení konfliktů a další sociální dovednosti nezbytné 
pro život. Společně tak rodina a škola tvoří nezbytný základ pro harmonický vývoj dětí. Spolupráce rodiny 
a školy představuje spojení dvou zásadních sfér, které mají významný vliv na vývoj dětí.

Do 1. třídy nastoupilo dvacet jedna 
prvňáčků. Ve škole nyní máme sto 
osmdesát tři žáků, devadesát devět 
chlapců a osmdesát čtyři dívek. Na 1. 
stupni školy sto pět žáků, na 2. stupni 
sedmdesát osm žáků. V tomto počtu 
je i třicet pět ukrajinských dětí, které 
se svými matkami uprchly z Ukrajiny 
v souvislosti s ozbrojeným konfliktem 
na jejich území vyvolaným invazí 
vojsk Ruské federace.  Tyto děti jsou 
i v letošním školním roce začleněny 
do tříd. Třikrát týdně mají samostat-
nou výuku českého jazyka pod vede-
ním paní učitelky, která ovládá i ukra-
jinský jazyk, a v letošním školním roce 
také nabízíme adaptační a integrační 
aktivity pro tyto žáky, pod vedením 
dvou paní vychovatelek se znalostí 
ukrajinského jazyka.

Složení pedagogického sboru je 
stabilní. V 1. třídě učí Mgr. Pavla Mich-
ková, ve 2. třídě Mgr. Lenka Vondrová, 
ve 3. třídě Mgr. Gabriela Nováková, 
ve 4. třídě Mgr. Kateřina Václavíková, 
v 5. třídě Mgr. Karolína Blažejová. 
Třídní učitelkou 6. třídy je Bc. Věra 
Mindlová, třídním 7.třídy Mgr. Adam 
Kulich, třídní učitelkou 8. třídy Mgr. 
Petra Nováková, třídním 9. třídy Mgr. 
Marek Janovský. Fyziku vyučuje Ing. 
Petr Sacher. Posilou pedagogického 

sboru je Ing. Kateřina Sodomková, 
která od září vyučuje chemii a pří-
rodopis. Zástupcem ředitelky je Mgr. 
Lukáš Blažej. Školní družinu a školní 
klub vede Alexandra Trojáková. Ve 
škole máme  asistentky pedagoga v 5. 
a 6. třídě. Školníkem je Roman Šrýtr. 
O žáky s dočasnou ochranou, kteří 
přišli z Ukrajiny, se společně s učiteli 
stará Nataliia Halyshych a Maryna 
Shymko. Mateřskou školu vede Iva 
Voháňková, děti učí také Martina Kra-
tochvílová, Iveta Honzejková, Nela 
Vítová a pomáhají dvě asistentky 
pedagoga. Práci školnice v mateřské 
škole vykonává Miluška Matějková. 
Vedoucí stravování pro obě školská 
zařízení je Renata Mádlová, zaměst-
nankyně kuchyně jsou Petra Šefrová 

- vedoucí kuchařka, Zuzana Kubátová 
a Linda Jansová.

Školní rok se úspěšně rozjel.  Noví 
šesťáci ho zahájili harmonizačním 
pobytem. Žáci se účastní plánova-
ných projektů a projektových dnů. 
Dále také projektů v rámci dopravní 
výchovy, ekologické výchovy, etické 
výchovy a sportovních akcí pro ně 
připravených. Rozvíjíme protidrogo-
vou prevenci účastí žáků na besedách 
ve škole i mimo školu. V září zahájily 
činnost sportovní kroužky zaměřené 

na sjezdové lyžování, snowboard, 
horská kola, sportovní lezení florbal, 
jumping pro děti a v neposlední řadě 
též kroužek gymnastiky, který skvěle 
reprezentuje školu i Školní sportovní 
klub na vystoupeních především 
v Domově důchodců v Jablonci nad 
Nisou, ale také na gymnastických 
závodech. Žáci mohou docházet také 
do kroužku hry na kytaru, kroužku 
Objevujeme Janov, přírodu i místo 
a také do kroužku Veselá věda.

Nakonec bych Vás chtěla všechny 
srdečně pozvat na Vánoční prodejní 
trhy, které budou ve čtvrtek 5. pro-
since ve škole od 15:30 do 17:00 hodin. 
Výrobky tvoří děti a výtěžek půjde, 
jako každý rok, na podporu zvířat 
v záchranné stanici Archa při ZOO 
Liberec.

Závěrem bych chtěla poděkovat 
zřizovateli školy, a to především za  
venkovní učebnu, která už je nedílnou 
součástí naší školy. Tak můžeme na 
čerstvém vzduchu kombinovat výuku 
a pohybové aktivity. Dále děkuji za 
podporu provozu obou školských 
zařízení a výbornou spolupráci.

Všem čtenářům přeji krásný podzimní, 
ale i adventní a vánoční čas. 

Mgr. Jana Tomešová, ředitelka školy

Základní škola

Halloween (1. 11. 2024) IQlandia – Tvoje cesta online (23. 10. 2024)
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SKI Janov – Bedřichov

Pestrý rok se SKI Janov – Bedřichov
Blíží se zima, a  tak všichni, kdo holdují běžeckému lyžování, napjatě očekávají, jaká asi bude. Ta minulá 
bohužel na sníh bohatá moc nebyla, ale přesto se našim mladým závodníkům dařilo.

Kvůli nedostatku sněhu byla řada 
závodů zrušena nebo přesunuta na 
tratě s umělým zasněžováním, pří-
padně do vyšších nadmořských výšek 
v Krkonoších. I přes tyto ztížené pod-
mínky byla sezóna úspěšná. Náš oddíl 
vybojoval krásné čtvrté místo v sou-
těži družstev v Poháru Libereckého 
kraje a umístil se tak hned za velkými 
oddíly z Liberce, Jablonce a Jilemnice. 
V soutěži jednotlivců se ve svých kate-
goriích na předních příčkách umístila 
celá řada našich závodníků (Stázinka 
Klapková 1. místo, Josefínka Svobo-
dová 2. místo, Fanda Jurečka 2. místo, 
Růža Klapková 3. místo, Miky Jurečka 
5. místo, Pája Grossová 3. místo, Zuzka 
Kordačová 4. místo, Anika Holubová 
4. místo, Michal Hřebík 2. místo, Filip 
Drda 3. místo). Filip Drda přivezl bron-
zovou medaili z MČR v Harrachově 
a v celkovém pořadí Českého poháru 
skončil ve své kategorii na 6. místě. 
Úspěšné bylo také naše mladší žactvo 
na celorepublikových závodech Hle-
dáme nové talenty v Jablonci nad 
Nisou (např. Miky Jurečka 6. místo, 
Zuzka Kordačová 7.místo). Pochvalu si 
zaslouží samozřejmě i všechny ostatní 
děti. A nesmíme zapomenout ani na 
naše trenéry. Za skvělými výsledky 
týmu stojí především Lenka Jelínková, 
která se v letošním roce stala trenér-
kou roku v anketě Sportovec Jablo-
necka.

O co méně jsme si v zimě užili 
sněhu, o to více jsme se věnovali letní 

přípravě a hned v květnu jsme ji zahá-
jili soustředěním na Malé Skále. Zde 
jsme se věnovali nejen běhaní, které 
je typické pro letní přípravu, ale také 
turistice, cyklistice, střelbě, sjížděli 
jsme na lodích Jizeru a děti se večer 
bavily hraním míčových her. Dále 
pokračoval tréninkový režim až do 
prázdnin, a poté jsme navázali sou-
středěním v Krkonoších na Lyžařské 
boudě. Na tomto soustředění jsme 
se věnovali hlavně běhu a jeho tech-
nice a turistice, ale zkusili jsme také 
spoustu dalších aktivit, např. stolní 
tenis a volejbal. Dobrovolníci se otu-
žovali v místních studených prame-
nech. Letos nám dokonce přálo počasí, 
takže jsme okusili zasloužený výhled 
po výstupu na Sněžku a užívali jsme si 
krásy Krkonoš plnými doušky. Hned 
po třech týdnech pokračovala sezóna 
soustředěním v Doksech, kterým 
jsme se pěkně rozloučili s prázdni-
nami. I přes tíživý pocit návratu do 
školy bylo soustředění náramně vyda-
řené. Bylo nejdelší ze všech letošních, 
takže se toho stihlo nejvíce. Všichni 
se dobře připravili na období přespol-
ních běhů, které každoročně nastává 
v září a říjnu. Náš oddíl pořádal jeden 
z podzimních závodů - Bedřichovský 
Krpál. Členové oddílu se přípravy 
zhostili na jedničku a závodníci si 
i takto náročný závod velice užili.

V září jsme také zažili jednu 
novinku pro náš oddíl, a to společný 
víkendový pobyt s německým oddí-

lem z Bertsdorfu. Tento tréninkový 
pobyt se odehrával právě v Německu 
u Olbersdorfer See nedaleko Žitavy. 
Byl zajímavý v tom, že se trénovalo 
v odlišném prostředí a i za poměrně 
krátkou dobu se všichni navzájem 
skamarádili. Těšíme se, že si společné 
trénování zopakujeme letos v pro-
sinci na Bedřichově. 

Ve Ski Janov – Bedřichov jsme se 
letos rozhodně nenudili. Už teď je 
jasné, že spoustu zajímavých akcí nás 
čeká i v příštím roce. Doufejme, že 
letošní zima nám nadělí více sněhu 
než ta minulá, protože ve stopě se 
cítíme jako ryby ve vodě. Sportu zdar 
a běžeckému lyžování obzvlášť!

Ski Janov – Bedřichov: Trenérka roku

Ski Janov – Bedřichov přebírá šek na 100.000 Kč z rukou 
Markéty Davidové (projekt "První oddíl" ocenil kluby, které 

vychovaly úspěšné sportovce)
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Poděkování za stezku odvahy
Touto cestou bych chtěl poděkovat všem, kteří se stezky odvahy 
v Janově v sobotu 5.10. zúčastnili a hlavně také těm, kteří se podíleli 
na její organizaci.

Velký dík patří hlavně členům SDH Janov, kteří i po náročném dni na Bedři-
chově, kde zajišťovali plynulost dopravy, pomáhali až do pozdních večerních 
hodin. Letošní stezka odvahy se, alespoň podle ohlasu veřejnosti, povedla. 
Zúčastnilo se jí odhadem 170 – 180 dětí a doufám, že si ji všechny užily. 

Adam Kulich

Akce v Janově / Obrazem

ZŠ – Educa (16. 10. 2024)

ZŠ – Drážďany 
Skleněná manufaktura (27. 9. 2024)

ZŠ – IQlandia 
Tvoje cesta online (23. 10. 2024)

Miniházená 1. st. (17. 10. 2024)

ZŠ – Halloween 
(1. 11. 2024)

Ski Janov – Bedřichov:  
Tréninkový kemp v Německu u Olbersdorfer SeeSki Janov – Bedřichov


